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PODZIĘKOWANIA 
DLA MIESZKAŃCÓW ZĄBEK

Drodzy Mieszkańcy,
dziękuję bardzo za ogromne serca i dary jakie przekazujecie dla 
Uchodźców, którzy znaleźli  bezpieczne schronienie 
w Ząbkach. W naszych placówkach oświatowych mamy już 
ponad 500 dzieci. W miarę możliwości dokupujemy rzeczy, 
których brakuje w punkcie odbioru darów UM Ząbki, głównie 
żywność, środki czystości, przybory szkolne, leki. Od 23 marca 
zorganizowaliśmy w Szkole Podstawowej nr 5 zajęcia z nauki 
języka polskiego dla dorosłych. Potrzeb jest ogromnie dużo. 
Jeszcze raz dziękuję za Wasze wielkie serca, które biją tak 
gorąco i za Waszą szczodrość w dzieleniu się z tymi, którzy teraz 
są w tak wielkiej potrzebie. Jestem wdzięczna każdemu 
z osobna za zaangażowanie; bez Was, drodzy Mieszkańcy, nie 
bylibyśmy w stanie zorganizować tak szeroko zakrojonej akcji. 
W obliczu tej wielkiej tragedii potra�liśmy zjednoczyć się 
w działaniu i wspólnie okazać, że los Ukrainy nie jest nam 
obojętny. 

Jako miasto zapewniliśmy schronienie dla ponad 50 osób, 
głównie kobiet i dzieci. Wielu uciekających przed wojenną 
zawieruchą Ukraińców przyjęliście – drodzy Mieszkańcy- 
w Waszych domach. To godny podziwu wyraz solidarności 
z cierpiącym narodem ukraińskim.
  

Gorąco dziękuję także obywatelom Ukrainy, którzy mieszkali 
w Ząbkach przed wybuchem wojny, a teraz włączyli się 
w udzielanie wsparcia swoim rodakom. Wasza pomoc jest 
nieoceniona, bo to właśnie Wy najlepiej znacie sytuację na 
Ukrainie. W akcję pomocy włączyły się także wszystkie 
ząbkowskie szkoły i  przedszkola,  Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach, Stowarzyszenie Kupców 
„Bazar Ząbki”, jednostka OSP Ząbki, Ośrodek Pomocy 
Społecznej, „Strzelcy” i para�e z naszego miasta. Od początku 
nasze działania wspierają Stowarzyszenie Łagierników 
Żołnierzy Armii Krajowej i Fundacja Polska 360. Z propozycjami 
pomocy zgłaszają się do nas również ząbkowskie �rmy – te 
małe i te większe. 

S z a n o w n i  P a ń s t w o  -  d o c e n i a m  Wa s z e  o g r o m n e 
zaangażowanie i jestem bardzo wdzięczna za wszystko, co 
czynicie dla naszych sąsiadów, a obecnie gości z Ukrainy. 

Małgorzata Zyśk
Burmistrz Miasta Ząbki

Burmistrz Miasta Ząbki, podczas lokowania uchodźców, 
ktorym udało sie szczęśliwie dotrzeć z Żytomierza i Berdyczowa.

Lokowanie uchodźców oraz transport pomocy na Ukrainę. 



SPOŁECZNOŚĆ SP NR 6 POMAGA 
UCHODŹCOM

Ostatnie dni nie były łatwe, ani dla dorosłych, ani tym 
bardziej dla dzieci. Wojna na Ukrainie, którą 
wywołała Rosja, zasiała w sercach strach i niepew-
ność o przyszłość świata, jaki do tej pory wszyscy 
znali.  Oprócz strachu, pojawiło się również 
współczucie i potrzeba niesienia pomocy o�arom 
wojny. 

Uczniowie, nauczyciele, pracownicy administracji i obsługi 
oraz rodzice błyskawicznie rozpoczęli zbiórki najpotrzeb-
niejszych rzeczy dla osób, które uciekając przed wojną,  granicę 
przekraczały z całym życiem spakowanym w jeden plecak. 
Bardzo szybko też pojawiły się propozycje zakwaterowania 
uchodźców w domach i mieszkaniach w naszym mieście. 
Ogrom wsparcia płynie nieprzerwanie od pierwszych godzin 
rosyjskiej inwazji. 

W Szkole Podstawowej nr 6 w Ząbkach jest wielu uczniów 
pochodzenia ukraińskiego, białoruskiego oraz rosyjskiego. 
Dzieci z trudem radziły sobie z emocjami związanymi z obecną 
sytuacją,  jednak wychowawcy oraz zespół pomocy 
psychologiczno–pedagogicznej dokładają wszelkich starań, 
by otoczyć wszystkich opieką i zapewnić poczucie bezpie-
czeństwa.  

Na znak solidarności z Ukrainą w klasach pojawiły się barwy 
polskie i ukraińskie, prowadzone były pogadanki oraz 
tworzone dekoracje manifestujące jedność z o�arami 
kon�iktu.  W cz war tek ,  tydzień od wybuchu wojny, 
o godz. 12.00, minutą ciszy oddaliśmy hołd poległym oraz 
walczącym Ukraińcom. 

Równie aktywny jest szkolny wolontariat, który sortuje 
i przekazuje potrzebującym stale napływające dary.  

Punktem kulminacyjnym w pierwszym tygodniu tych 
trudnych wydarzeń stał się zorganizowany przez Artura 
Maciejewskiego koncert charytatywny „Ząbki dzieciom 
Ukrainy”, który odbył się w hali sportowej SP nr 6 w piątek, 
4 marca. Pan Artur i wszystkie zaangażowane w przed-
sięwzięcie osoby (uczniowie, nauczyciele, pracownicy szkoły, 
rodzice, artyści) poprzez muzykę postanowili pokazać naszą 
solidarność z Ukrainą i wesprzeć zbiórkę na rzecz dzieci. 
Podczas koncertu wystąpili uczniowie SP nr 6, zespoły z Polski 
(artyści z The Voice of Poland, The Voice of Senior oraz The Voice 
of Powiat), jak i artyści zza naszej wschodniej granicy (Malwa 
Band, Korinnia, Kukawica). 

Licznie przybyli goście mieli okazję do re�eksji, do zatopienia 
się w pięknie muzyki oraz do chwil pełnych wzruszeń. 

Po koncercie została zorganizowana zbiórka pieniędzy. Z tych 
środków zostaną kupione plecaki, piórniki, zeszyty, kredki, 
obiady, wycieczki… Chcemy, aby dzieci, które przybyły 
z Ukrainy do naszej szkoły, mogły czuć się w niej komfortowo 
i bezpiecznie, żeby mogły cieszyć się nauką i dzieciństwem, 

z którego próbowano je tak brutalnie wyrwać. 

Całe wydarzenie ukazało, jak wielką siłę jednoczącą ludzi ma 
muzyka i jak wielkie serca mają mieszkańcy naszego miasta. 
Wobec sytuacji na Ukrainie nikt nie pozostał obojętny. 

Dziękujemy!
Magdalena Wiśniewska 

SOLIDARNI Z UKRAINĄ
Mieszkańcy Ząbek, podobnie jak Polacy z innych 
regionów kraju, okazują wsparcie narodowi 
ukraińskiemu w obliczu brutalnego najazdu 
zbrojnego Rosji na to niepodległe państwo. 
W wyniku inwazji rosyjskiej ludność ukraińska 
została dotknięta ogromem nieszczęść, jakie niesie 
za sobą wojna, niepewność, cierpienie i śmierć wielu 
niewinnych o�ar. 

- Nasi mieszkańcy, okazując pomoc Ukrainie, podejmują szereg 
działań na rzecz osób, które znajdują się na terenie ogarniętym 
wojną. Ważną formą wsparcia są zbiórki publiczne prowadzone 
przez ząbkowskie para�e, szkoły, przedszkola i Urząd Miasta 
Ząbki.  Nawiązaliśmy współpracę ze Stowarz yszeniem 
Łagierników Żołnierzy Armii Krajowej i Fundacją Polska 360. Do 
punktów recepcyjnych przy granicy polsko-ukraińskiej oraz na 
ogarnięte wojną tereny Ukrainy zostały skierowane transporty 
darów zebrane przez mieszkańców naszego miasta. W drodze 
powrotnej do Polski i do Ząbek przybywają uchodźcy - kobiety 
i dzieci uciekające przed wojną i szukające schronienia u nas. 
Miasto Ząbki zabezpieczyło noclegi i godziwe warunki pobytu 
w zasobach gminy i  gminnej  spółki  Przedsiębiorst wa 
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Wodociągów i Kanalizacji dla ponad 50 osób. Mieszkańcy przyjęli 
pod swój dach również wiele kobiet, które razem z dziećmi uciekły 
z pożogi wojennej.  To kilkaset osób, które korz ystają 
z ogromnej życzliwości i gościnności ząbkowian. Ponad 95% 
z nich stanowią kobiety i dzieci, a niecałe 5% mężczyźni 
w podeszłym wieku – mówi burmistrz Małgorzata Zyśk.

W Urzędzie Miasta Ząbki każdego dnia ponad setka 
uchodźców potrzebujących wsparcia korzysta z pomocy 
materialnej takiej jak: odzież, środki higieniczne i środki 
czystości, żywność, leki a nawet wózki, łóżeczka, materace, 
kołdry, poduszki, koce i pościel. Ząbkowski magazyn jest 
zaopatrywany dzięki darom przekazywanym przez ludzi 
dobrej woli, przedsiębiorców, farmaceutów oraz mieszkańców 
naszego miasta. W godzinach pracy urzędu pracują tu 
wolontariusze wspierani przez urzędników. 

- Brakujące rzeczy, jako miasto oczywiście dokupujemy na 
bieżąco, ale tak szeroka pomoc nie byłaby możliwa bez o�arności 
i ogromnego daru serca ząbkowian. Z całego serca dziękuję za to 
o g r o m n e  z a a n g a ż o w a n i e  i  d z i e l e n i e  s i ę  z  o s o b a m i 
potrzebującymi tym, czym podzielić się możemy. Nasi goście 
niejednokrotnie stracili wszystko: rodzinny dom i poczucie 
bezpieczeństwa. W Ukrainie pozostali ich bliscy, mężowie 
i ojcowie, o których się nieustannie martwią. Każdy dzień to 
ogromna presja i strach przed utratą najbliższych. Okazując 
wsparcie kobietom i dzieciom ukraińskim, często zagubionym 
i zdanym na innych, możemy pomóc przetrwać te najgorsze 
chwile w ich życiu. Jest to nasz dar i jednocześnie obowiązek 
wobec walczących obrońców Ukrainy, którzy mogą być spokojni 
o byt swoich bliskich, kiedy bohatersko bronią niepodległości 
swojej ojczyzny. Gorąco dziękuję wszystkim mieszkańcom Ząbek, 
tak mocno zaangażowanym, o�arnym i wspierającym 
uchodźców wojennych, kobiety i  dzieci, które znalazły 
schronienie w naszym mieście – podkreśla  burmistrz Ząbek.

Od 16 marca, UM Ząbki nadaje numery PESEL uchodźcom 
z Ukrainy, którzy przekroczyli granicę po 24.02.2022 r. 
Obywatele Ukrainy mają 60 dni (od momentu przekroczenia 
granicy) na złożenie wniosku. Nadany numer PESEL umożliwia 
zalegalizowanie pobytu na okres do 18 miesięcy, korzystanie 
z opieki zdrowotnej, pomocy społecznej czy podjęcie pracy. 
Zainteresowanie jest tak duże, że nasz ratusz dysponuje 
wolnymi terminami dopiero na koniec maja 2022 r. Istnieje też 
możliwość skorzystania przez uchodźców z Ukrainy 
z największego w Warszawie punktu nadawania numerów 
PESEL na Stadionie Narodowym (wejście bramą nr 1, od strony 
al. Zielenieckiej), który jest czynny  od poniedziałku do piątku 
w godzinach od 8.00 do 16.00.  



POWSTANĄ NOWE HALE SPORTOWE W ZĄBKACH
Boisko do piłki ręcznej, koszykówki, siatkówki 
i badmintona wraz z zapleczem sanitarnym i szatnią 
oraz dwupoziomowa trybuna dla widowni powstaną 
niebawem przy ząbkowskiej „Dwójce”. 11 marca br. 
burmistrz Małgorzata Zyśk podpisała umowę na 
budowę hali sportowej wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą - drogą wewnętrzną, chodnikiem 
i miejscami postojowymi przy Szkole Podstawowej 
nr 2, ul. Batorego 11 w Ząbkach. Warto zaznaczyć, że 
jednocześnie tr wa projektowanie z wiązane 
z budową przedszkola przy ul. Batorego oraz hali 
sportowej przy najstarszej ząbkowskiej szkole 
podstawowej – SP1.  

Nowa, wielofunkcyjna hala sportowa przy Szkole Podstawowej 
nr 2 będzie mieć powierzchnię 1040 m2, wymiary 45 m x 27 m 
i wysokość około 9 m. Dzięki temu będzie mogło z niej 
jednocześnie korzystać 400 osób w obrębie hali oraz 80 osób 
w pozostałej części budynku. W przypadku tej inwestycji 
zastosowany zostanie także zielony dach, zaprojektowany 
z myślą o zapewnieniu odpowiednio dużej powierzchni 
biologicznie czynnej. Będą tam rosły rośliny niewymagające 
dodatkowego nawadniania, m.in. rozchodniki i trawy. Dzięki 
takiemu rozwiązaniu zdecydowanie zmniejszy się także 
nagrzewanie budynku, co jest istotne zwłaszcza podczas 
wiosennych i letnich upalnych dni.

- 16 marca br. na budowę hali sportowej przy SP 2 został 
wprowadzony wykonawca. Termin realizacji inwestycji upływa 
po 18 miesięcach od dnia podpisania umowy. Nauczyciele, 
uczniowie i rodzice czekali na ten obiekt długie lata, ponieważ 
zadań inwestycyjnych oświatowych w naszym mieście jest 
bardzo dużo. Wcześniej SP2 została rozbudowana o dodatkowe 
8  sal, w tym jedną do gimnastyki korekcyjnej – mówi burmistrz 
Małgorzata Zyśk.

Całkowita powierzchna obiektu składającego się z dwóch 
części: głównej hali sportowej z trybuną oraz zespołu 
sanitarno-szatniowego ze strefą wejściową wynosi 1677,41 
m2. Forma budynku nawiązuje do prostokątnej bryły 
z przylegającą częścią niższą w kontrastowych kolorach. Nad 
częścią sanitarno-szatniową pokrycie dachowe zapro-
jektowano w oparciu o rozwiązanie tzw. „zielonego dachu”, 
charakteryzującego się wyższą odpornością na warunki 
atmosferyczne oraz powierzchnią biologicznie czynną. 

W nowej hali sportowej, oprócz boiska do piłki ręcznej, 
koszykówki, siatkówki i badmintona oraz dwupoziomowej 
trybuny dla widowni na 261 miejsc stałych i 96 miejsc 
dostawnych, znajdzie się także wyposażenie, w skład którego 
wchodzą: 

• elektroniczna tablica wyników, 
• kosze składane, podwieszone na wiązarach dachowych, 
• bramki do piłki ręcznej (wraz z siatkami), 
• tuleje, słupki oraz siatka do siatkówki, 
• siatki ochronne na okna, 
• materace ochronne na ścianach budynku.

Równolegle trwają prace nad dokumentacją projektowo – 
kosztorysową hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 1.  
Budynek ma powstać w miejscu obecnej sali gimnastycznej. 
Składał się będzie z jednego pomieszczenia o wymiarach nie 
mniejszych niż 19 m x 36 m. Umożliwi to prowadzenie meczów 
piłki siatkowej, koszykówki, tenisa itp. z zachowaniem regulacji 
niezbędnych do przeprowadzenia rozgrywek sportowych 
rangi mistrzowskiej lub ogólnopolskiej. Hala będzie miała 
wysokość minimum 7 metrów oraz zaplecze magazynowo - 
szatniowe o powierzchni zabudowy ok. 100 m2. Żeby 
zminimalizować koszty energii elektrycznej, na dachu zostaną 
zainstalowane panele fotowoltaiczne. 

Na budowę tego obiektu Miasto Ząbki otrzymało 4.950.000 
złotych do�nansowania z Rządowego Programu Inwestycji 
Strategicznych. Ogłoszenie przetargu jest planowane na drugi 
kwartał 2022 roku.

Przypominamy, że w 2020 roku nasze miasto oddało do 
użytkowania największą w historii ząbkowskiego samorządu 
inwestycję przy ul. Dzikiej. Jest to kompleks w pełni 
wyposażonych budynków oświatowych, składający się ze 
szkoły podstawowej dla 1000 uczniów, przedszkola dla 150 
przedszkolaków oraz największej w mieście, pełnowymiarowej 
hali sportowej z trybunami, na której można jednocześnie 
rozgrywać kilka spotkań sportowych. Koszt tej inwestycji to 
około 50 mln złotych, z czego 6,5 mln złotych stanowiło 
do�nansowanie hali sportowej z Ministerstwa Sportu 
i Turystyki oraz milion złotych z rezerwy budżetu państwa na 
budynek szkoły.

Trwają też prace nad projektem nowego, 12-oddziałowego 
przedszkola wraz z placem zabaw i terenem rekreacyjnym przy 
ul. Batorego 37A.  W nowej placówce będzie mogło się bawić 
i uczyć około 300 najmłodszych mieszkańców Ząbek. Nasz 
ratusz planuje uzyskać pozwolenie na budowę już w trzecim 
kwartale 2022 roku. 

KSA 



PUNKT PASZPORTOWY W WOŁOMINIE 
MA DZIAŁAĆ SPRAWNIEJ

Starostwo Powiatowe w Wołominie wprowadziło 
kilka rozwiązań, które mają ułatwić wyrabianie 
paszportu wszystkim zainteresowanym. 

Od 24 lutego, kiedy Rosja zaatakowała Ukrainę, do Starostwa 
Powiatowego wpływa wiele wniosków o wyrobienie 
paszportu. Każdego dnia trzeba załatwić niemal 200 spraw 
i odebrać około 500 telefonów. Temu zadaniu nie dałoby się 
s p ro s t a ć  b e z  w p ro w a d z e n i a  s z e re g u  u s p r a w n i e ń 
w działalności urzędu. Chodziło o to, by zachować ciągłość 
i płynność załatwiania spraw. 

Starosta Wołomiński Adam Lubiak, za zgodą Wojewody 
Mazowieckiego, ogłosił nabór na dodatkowe stanowisko pracy 
w Punkcie Paszportowym oraz skierował dodatkowych 
pracowników Starostwa Powiatowego w Wołominie do 
wsparcia w zakresie udzielania informacji i  pomocy 
w wypełnianiu wniosków. 

Od 11 marca 2022 roku działa elektroniczny system kolejkowej 
obsługi w Punkcie Paszportowym. Osoby zainteresowane 
załatwieniem sprawy w punkcie mogą pobrać bilety (literka U) 
od godziny 8.00. 

Dzięki elektronicznemu systemowi rezerwacji wizyt, który jest 
dostępny pod adresem:

https://www.bezkolejki.eu/spwolominpaszporty 

można uniknąć stania w kolejce. Co ważne, interesanci 
odbierający paszport nie muszą rezerwować wcześniej 
terminu. Wystarczy, że po przybyciu do punktu pobiorą bilet 
(literka B).

Przy rezerwacji elektronicznej należy podać imię i nazwisko 
osoby wnioskującej o wydanie paszportu (jeden termin 
oznacza jeden wniosek). Jeżeli więc wnioski chciałaby złożyć 
rodzina np. trzyosobowa, to każdy jej członek powinien mieć 
zarezerwowany oddzielny termin na konkretne nazwisko.

Działa nowa infolinia obsługi interesantów w Sprawach 
Paszportowych:

• (22) 346-11-45,
• (22) 346-11-70,
• (22) 776-44-97,
• (22) 346-11-00.

Wnioski paszportowe można składać niezależnie od miejsca 
zamieszkania we wszystkich punktach wskazanych przez 
Wojewodę Mazowieckiego. Pełna lista punktów dostępna jest 
na stronie: https://www.gov.pl/web/uw-mazowiecki/miejsca-
skladania-wnioskow-i-odbierania-paszportow



WIOSENNE PORZĄDKI W MIEŚCIE ZĄBKI

Wraz z wiosną nadszedł czas na wielkie porządki na 
ulicach i terenach zielonych naszego miasta.  Służby 
miejskie prowadzą już prace na ulicach. W przestrzeni 
miejskiej pojawią się też niebawem nowe aranżacje 
zieleni. Regularne sprzątanie chodników przy użyciu 
miejskiej zamiatarki chodnikowej rozpocznie się  
w pierwszych dniach kwietnia. 

– Wzorem lat ubiegłych, rozpoczynamy przygotowania do 
wiosny. Prace porządkowe obejmą  w pierwszej kolejności 
ząbkowskie ulice i tereny zielone, a następnie ciągi piesze. 
Planujemy też kolejne nasadzenia w ramach projektu Zielona 
Przestrzeń Miasta Ząbki. Niebawem ogłosimy przetarg na 
wykonanie we wrześniu i październiku nasadzeń w nowo-
powstającej przestrzeni parkowej w pasie ul. Nowo-Ziemowita. 
Termin nie jest przypadkowy, a wynika z konieczności realizacji 
pod koniec wakacji ścieżki rowerowej w tym miejscu - mówi 
burmistrz Małgorzata Zyśk. 

Korzystając z wyjątkowo sprzyjających warunków atmo-
sferycznych, na drogi gminne naszego miasta, od połowy 
lutego, wyjechała miejska zamiatarka uliczna. Jeśli warunki 
pogodowe pozwolą, wszystkie jezdnie na drogach gminnych 
zostaną uprzątnięte do połowy kwietnia br. W późniejszym 
okresie sprzątanie gminnych pasów drogowych odbywać się 
będzie z podziałem na różne kategorie dróg.  

Pierwszy typ dróg, do którego zaliczone zostały ulice: 
11 Listopada, 3 Maja, Targowa, Wiosenna, Langiewicza, 
Poniatowskiego, Jana Pawła II, Leszyckiego, Narutowicza, Orla, 
Rychlińsk iego,  Sobiesk iego,  Warszawska,  Wolności , 
Wyzwolenia, Legionów, P. Skargi, Gajowa, Kosynierów, 
Kwiatowa, Kopernika, Maczka, Andersena, Powstańców, 
Sikorskiego, Skrajna, Sosnowa, Stefczyka, Szwoleżerów, 
ks. Zycha, będzie sprzątany cyklicznie co najmniej raz 
w miesiącu w okresie od maja do listopada br. Na pozostałej 
sieci dróg gminnych sprzątanie odbywać się będzie 
w przypadku wystąpienia potrzeby, jednak nie rzadziej niż raz 
na kwartał.

- Termin uprzątnięcia dróg gminnych uzależniony jest od 
warunków pogodowych. Obecnie, biorąc pod uwagę mogące 
występować w porach nocnych minusowe temperatury, 
sprzątanie odbywać się musi w porach dziennych i z pewnością 
będzie miało wpływ na płynność ruchu. Biorąc pod uwagę 
powyższe, prosimy o zachowanie ostrożności i wyrozumiałość – 
mówią pracownicy Referatu Utrzymania Infrastruktury 
i  Transportu Publicznego.

Przez nasze miasto, oprócz dróg gminnych, przebiegają też 
drogi powiatowe (ulice: Kolejowa, Wojska Polskiego, Batorego, 
Szpitalna, Kochanowskiego, Drewnicka, Piłsudskiego) oraz 
wojewódzkie (ulice: ks. Skorupki, Piłsudskiego, Warszawska, 
Łodygowa). Na chwilę obecną Urząd Miasta nie otrzymał 
jeszcze informacji, kiedy zarządcy w/w dróg planują 
sprzątanie.

Regularne sprzątanie chodników przy użyciu miejskiej 
zamiatarki chodnikowej odbywać się będzie od pierwszych dni 
kwietnia. Do tego czasu pracownicy interwencyjni UM Ząbki 
miejscowo podejmują i podejmować będą działania związane 
z uprzątnięciem nadmiaru piachu, na wysokości azyli, 
wysepek, zatok postojowych itp.

- Z uwagi na fakt, iż prace nie zostaną zlecone do wykonania 
�rmie zewnętrznej, a będą prowadzone siłami własnymi UM 
Ząbki, wszelkie uwagi oraz wyjaśnienia będzie można zgłaszać 
lub uzyskać pod nr tel. (22) 510 97 67 w dni i godziny pracy Urzędu 
Miasta Ząbki – dodają  urzędnicy.

Warto także pamiętać, że zgodnie z ustawą o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, na właścicielu nieruchomości 
ciąży obowiązek uprzątnięcia chodnika położonego przy 
granicy swojej nieruchomości. Takich chodników jest 
większość na terenie Miasta Ząbki. Obowiązek ten należy 
w y k o ny w a ć  w  s p o s ó b  j a k  n a j m n i e j  u t r u d n i a j ą c y 
użytkownikom dróg korzystanie z nich. Nieczystości zebrane 
z chodnika należy więc spryzmować w miejscu jak najmniej 
oddziałującym na ruch pieszy czy też kołowy. W większości 
przypadków jest to część chodnika i jezdni przylegająca 
bezpośrednio do krawężnika. O fakcie zebrania nieczystości 
i  zgromadzenia ich na drodze należy bezzwłocznie 
poinformować UM Ząbki pod nr tel. (22) 510 97 67. Pracownicy 
referatu w miarę możliwości i posiadanych środków, zabiorą 
nieczystości.  Powyższe pozwoli na uniknięcie rozjeżdżenia czy 
też rozmycia zebranych nieczystości, a wykonane prace 
osiągną oczekiwany efekt.

- Jednocześnie prosimy właścicieli nieruchomości o włączenie się 
w akcję porządkowania miasta – zachęcają pracownicy 
Referatu Utrzymania Infrastruktury i Transportu Publicznego.

W Ząbkach rozpoczęły się również wiosenne prace 
porządkowe na terenach zielonych.  

- Przycinamy trawy ozdobne i niektóre gatunki krzewów. 
Przypominamy, że  nie wszystkie krzewy należy teraz ciąć, np. 
jaśminowce rosnące m.in.  wzdłuż ulic Prusa czy Pileckiego tniemy 



Punkt specjalistycznego poradnictwa rodzinnego
zasięg działania punktu: gminy Marki, Ząbki i Zielonka

prowadzący Punkt: Stowarzyszenie PRO - Pracowni Rozwoju Osobowości z Ząbek
siedziba Punktu: Ząbki, ul. Słowackiego 21 (Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji)

telefon:  660-907-563
e-mail:  kontakt@propracownia.pl  

strona www:  www.stowarzyszeniepro.pl
Kontakt telefoniczny i mailowy z dyspozytorem:

poniedziałek  10.00 – 13.00
środa            12.00 – 15.00
piątek           10.00 – 13.00

Terminy mogą ulec zmianie!
Zasady przyjęcia: Terminy spotkań ze specjalistami będą umawiane telefonicznie lub za pośrednictwem e-maila  w czasie 
dyżuru dyspozytora. W czasie dyżuru dyspozytora można też uzyskać wsparcie psychologiczne lub poradę w sytuacji braku 

miejsca do specjalisty.
Zakres oferowanych usług:

• konsultacje wychowawcze pedagoga
• pomoc psychologiczna

• psychoterapia indywidualna i par
• poradnictwo socjalne

• terapia grupowa dla młodzieży
Specjaliści, po wcześniejszym umówieniu, przyjmują od poniedziałku do piątku w godzinach 8.00 – 21.00.

Rusza nabór do bezpłatnej grupy wsparcia dla młodzieży (16-19 lat)
Grupa przeznaczona jest dla osób stojących u progu dojrzewania, które doświadczają trudności w budowaniu 

satysfakcjonujących relacji, chcących lepiej zrozumieć siebie. Naszym celem pracy w grupie jest zwiększenie świadomości 
siebie, swoich uczuć, mechanizmów działania. Udział w grupie ma dać możliwość bezpiecznego doświadczenia 

emocjonalnego kontaktu z innymi osobami. 
Przed dołączeniem do grupy niezbędna jest konsultacja z prowadzącym ją psychoterapeutą.

Osobami prowadzącymi grupę są psychoterapeuci z doświadczeniem zawodowym.
Czas trwania: 3 miesiące. 

Terminy spotkań: środy 18.00 -19.30. Planowany termin rozpoczęcia grupy: marzec 2022r.

DZIAŁALNOŚĆ W OKRESIE EPIDEMII KORONAWIRUSAW czasie zagrożenia epidemicznego porady udzielane są w formie 
on-line poprzez szyfrowany komunikator Zoom z możliwością zamknięcia spotkania lub na żywo przy zachowaniu zasad 

reżimu sanitarnego. Osoba zgłaszająca się już w trakcie zgłoszenia zostanie poinformowana o obowiązujących w 
Stowarzyszeniu PRO zasadach z zakresu bezpieczeństwa sanitarnego, na miejscu wypełni ankietę epidemiologiczną, 

zobowiązana jest też być w maseczce, a spotkanie odbywa się z zachowaniem 2-metrowej odległości i dezynfekcją wszystkich 
powierzchni po każdym spotkaniu.

dopiero po kwitnieniu. Wygrabiamy liście z rabat, które zimą 
stanowiły ochronę roślin przed  zasoleniem. Będziemy też grabić 
trawniki oraz sadzić bratki na pasażu Orla, jak tylko pogoda nam 
na to pozwoli. Uporządkowaliśmy już okolice ulicy Orlej, obecnie 
trwają prace w okolicach ulic Rychlińskiego, Norwida i Prusa. 
W następnej kolejności zaplanowana jest ulica Górnośląska 
i  G a ł c z y ń s k i e g o.  Z o s t a n i e  r ó w n i e ż  p r z e p r o wa d z o n e 
odmładzające cięcie żywopłotów nasadzonych ponad 10 lat 
temu wzdłuż ulicy Batorego i Wolności – dodają urzędnicy 
z Referatu Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony 
Środowiska

Już dziś możemy się cieszyć krokusami, których cebulki zostały 
nasadzone  jesienią ubiegłego roku. Pierwsze �oletowe kwiaty 
pojawiły się przy przystanku autobusowym przy szpitalu 
Drewnica, kolejnych możemy wypatrywać przy  przystankach 
autobusowych na ulicy Gajowej i Powstańców/Dzika oraz  

wzdłuż ulicy Wolności. Nowe nasadzenia planowane są np. 
przy ulicy 11 Listopada i  Andersena.

Nasz Urząd Miasta nadal czeka na zgłoszenia od wspólnot 
mieszkaniowych, które są zainteresowane realizacją 
wspólnego projektu w postaci zielonych ścian. Pnącza 
nasadzone w wąskich pasach zieleni wzdłuż ogrodzeń 
wspólnot mieszkaniowych stworzą barierę ochronną przed 
zanieczyszczeniami, a dodatkowo dodadzą uroku naszemu 
miastu.  Tak ie  roz wiązanie zastosowano prz y ul ic y 
Żbikowskiego wzdłuż ogrodzenia Wspólnoty Mieszkaniowej 
Powstańców 47-47D, gdzie nasadzono 100 sztuk powojników. 
Koszt zakupu roślin oraz wykonania nasadzeń zostanie 
poniesiony przez Miasto Ząbki. Również pielęgnacja roślin od 
strony ulicy będzie wykonywana na koszt miasta. Wspólnota 
mieszkaniowa będzie zobowiązana jedynie do dbania 
o pnącza od strony swojego terenu.

mailto:kontakt@propracownia.pl
http://www.stowarzyszeniepro.pl/


50 LAT MINĘŁO, JAK JEDEN DZIEŃ

Pięćdziesiąt lat temu, 2 marca 1972 roku Publiczne 
Pr ze d s z ko l e  n r  2  „ Le ś ny  Z a k ąt e k ” p r z y j ę ł o 
pierwszych przedszkolaków. Dziś uczęszcza do niego 
już trzecie pokolenie mieszkańców naszego miasta. 
W piątek, 11 marca br. ząbkowska placówka 
uroczyście obchodziła 50. rocznicę swego istnienia 
i, jako pierwsze przedszkole w Ząbkach, otrzymała 
sztandar.

Wspaniała, pełna rodzinnego ciepła i serdeczności atmosfera, 
uśmiechnięci goście, a wśród nich Piotr Uściński, sekretarz 
stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii, Małgorzata Zyśk, 
burmistrz Ząbek wraz ze swoim zastępcą Arkadiuszem 
Powierżą i sekretarz Patrycją Żołnierzak, Waldemar Stachera, 
przewodniczący Rady Miejskiej w Ząbkach, dyrektorzy 
z ą b k o w s k i c h  p l a c ó w e k  o ś w i a t o w y c h ,  K a t a r z y n a 
Kadzidłowska, prezes Oddziału ZNP w Wołominie, Dorota 
Kaźmierska, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Ząbkach, Artur Delegacz, nadleśniczy Nadleśnictwa 
Drewnica, Janusz Tomasz Czarnogórski, prezes PWiK 
w Ząbkach, przyjaciele i absolwenci przedszkola oraz 
przedstawiciele Rady Rodziców - tych wszystkich osób nie 
mogło zabraknąć podczas tak ważnej uroczystości.

Gości powitała Beata Krajewska, dyrektor Publicznego 
Przedszkola nr 2 „Leśny Zakątek”, która z placówką jest 
związana zawodowo od niemal 30 lat.  Nie kryjąc wzruszenia, 
podziękowała gościom za przybycie, podkreślając zarazem, że 
przygotowanie tej ważnej uroczystości jest zasługą całego 

zespołu.

- Jest to dla nas, dla całej społeczności przedszkolnej  bardzo 
ważna uroczystość. Pracuję w „Leśnym Zakątku” 27 lat, od 15 lat 
pełnię funkcję dyrektora, jestem więc niezmiernie wzruszona, że 
to właśnie nam przypadł zaszczyt zorganizowania tak pięknego 
jubileuszu. (…) 50 lat tradycji i wychowywania kolejnych pokoleń 
to ogromna determinacja i wiara w prawdziwe wartości budujące 
postawę człowieka, mającego szacunek do innych i samego 
siebie. Jesteśmy bardzo dumni, że towarzyszy temu jubileuszowi 
p r z e ka z a n i e  s z t a n d a r u,  t a k  i s t o t n e g o  w  b u d o wa n i u 
fundamentalnych praw.(…) Słowa ogromnej wdzięczności 
kieruję do rodziców, którzy zaufali nam i swoim dzieciom 
i zainicjowali ideę sztandaru w „Leśnym Zakątku”. Dzieci 
przedszkolne to wyjątkowi ludzie. Są w wieku, w którym kształtuje 
się ich osobowość oraz wszystkie funkcje potrzebne w dorosłym 
życiu. Tu, w prostych słowach, mają tłumaczone zawiłości 
otaczającego świata, poznają zasady wzajemności, miłości, 
kultury. (…) Dopiero na tej podwalinie można budować kolejne 
warstwy życiowych mądrości – powiedziała dyrektor Beata 
Krajewska.  – Pracują tu nauczyciele z ogromną pasją. To dzięki 
nim i rodzicom, którzy tworzą z nami wyjątkową przedszkolną 
społeczność, wypuszczamy na przygodę z życiem spod naszych 
skrzydeł garstkę perełek, z wiarą, że siła korzeni, które tu 
otrzymują, przetrzyma każdą burzę – dodała wzruszonym 
głosem dyrektor „Leśnego Zakątka”.

Następnie Rada Rodziców przekazała na ręce dyrektor Beaty 
Krajewskiej sztandar Publicznego Przedszkola nr 2 „Leśny 
Zakątek” w Ząbkach. 

- Pani Dyrektor – w imieniu rodziców – przekazuję ten sztandar 
Publicznego Przedszkola nr 2 „Leśny Zakątek” w Ząbkach – jako 
symbol tradycji patriotycznych i szacunku dla człowieka, hartu 
ducha, wartości, które stanowią fundament pracy wycho-
wawczej przedszkola oraz wspólnych dążeń rodziców i nauczy-
cieli – powiedział Michał Tołczyk, Przewodniczący Rady 
Rodziców. 

Wyrazem szacunku i uznania dla honorowych gości 
i fundatorów były pamiątkowe gwoździe umieszczone na 
drzewcu sztandaru. Symboliczny, upamiętniający wydarzenie 
gwóźdź, z wygrawerowanymi datami 1972-2022 w imieniu 
wszystkich trzech dyrektorów „Leśnego Zakątka” wbiła obecna 
dyrektor - Beata Krajewska. 

- Do tego przedszkola chodziłem i ja i moje dzieci. Tym bardziej 
dzisiejsza uroczystość napawa mnie wzruszeniem i dumą, że 
w tak skromnych warunkach lokalowych od 50. lat funkcjonuje 
tak wspaniała placówka. To zasługa wszystkich nauczycieli, 
którzy tutaj pracowali i pracują, że przedszkole „Leśny Zakątek”, 
z mojej perspektywy, jest najlepsze na całym świecie. Placówka 
zawsze wspierała i wspiera rodziców w funkcji wychowawczej 
(…), ten sztandar, który dziś otrzymała, także jest elementem 
wychowania patriotycznego, które dziś jest nam szczególnie 
potrzebne (…) – powiedział Piotr Uściński, sekretarz stanu 
w Ministerstwie Rozwoju i Technologii.

- Jest to niezwykły jubileusz dla całej społeczności przedszkola, 
które w naszym odczuciu jest najwspanialsze na świecie. 
Dziękujemy gorąco wszystkim wychowawcom i pracownikom  



przedszkola, rodzicom; gratulujemy dzieciom tak wspaniałej 
uroczystości. Doceniamy, że „Leśny Zakątek” ma tak patriotyczne 
korzenie oraz że dzieci wychowywane są w duchu miłości do 
Ojczyzny. Dzisiejsze nadanie sztandaru jest ukoronowaniem tej 
ogromnej pracy i poświęcenia dla dobra dzieci – mówiła 
burmistrz Małgorzata Zyśk.

- To wielki sukces, wielkie osiągnięcie, że taka instytucja trwa 
i rozwija się. (…) Mam nadzieję, że to z czego słynie „Leśny 
Zakątek”  – taka prawdziwie rodzinna atmosfera - nawet jak 
zmienią się mury, jednak pozostanie i tego Państwu życzę – 
powiedział Waldemar Stachera, przewodniczący Rady Miasta 
Ząbki. 

Po przekazaniu sztandaru i złożeniu przez przedszkolaki 
ślubowania rozpoczęła się część artystyczna. Goście mieli 
okazję obejrzeć �lm dotyczący ważnych wydarzeń i życia 
codziennego przedszkolaków, wysłuchać utworów w wyko-
naniu wychowanków, absolwentów oraz nauczycieli 
z ząbkowskiej placówki. Nie zabrakło wzruszenia i miłych 
wspomnień. Wiele uśmiechów wywołał na twarzach gości 
bardzo profesjonalnie przygotowany i wykonany przez dzieci 
mini spektakl taneczno – wokalny. Uroczystość uświetnił 
urodzinowy tort przygotowany specjalnie na tę okazję. 

- Jestem wzruszona wszystkimi miłymi słowami kierowanymi pod 
naszym adresem – powiedziała po zakończeniu uroczystości  
dyrektor Beata Krajewska. 

Przedszkole Publiczne „Leśny Zakątek” to kameralna placówka, 
do której uczęszcza około 100 dzieci. Placówka była 
wielokrotnie nagradzana i wyróżniana podczas prestiżowych 
konkursów.



SKORZYSTAJ Z PRZYWILEJÓW NALEŻNYCH 
MIESZKAŃCOM ZĄBEK

Od niemal półtora roku funkcjonuje w naszym 
mieście nowy wariant programu Karty Mieszkańca 
„Jestem z Ząbek” wraz z przypisanymi do niego 
kartami wirtualnymi w komórce oraz białymi kartami 
zbliżeniowymi. Warto pamiętać, że uprawnienia 
z nim związane uzależnione są od faktu rozliczania 
podatku dochodowego na rzecz Ząbek i przyzna-
wane na czas określony tj. na 12 lub 24 miesiące. Gdy 
kończy się termin ważności karty „Jestem z Ząbek”, 
trzeba ją przedłużać.

Co m.in. zyskuje posiadacz karty „Jestem z Ząbek”?

• bezpłatne korzystanie ze Stref Płatnego Parkowania 
w Ząbkach dla osób posiadających uprawnienia do 
kierowania pojazdami osobowymi;

• zniżki na usługi użyteczności publicznej – w Miejskim 
Centrum Sportu: basen, kręgielnia i squash – powyżej 25%;

• do 10% rabatu na zajęcia z jogi i �tnessu, prowadzone przez 
MOSiR;

• bezpłatne przejazdy liniami komunikacji miejskiej  „Ząbki – 
1, 2 i 3” ;

• dopłaty do biletów ulgowych ważnych w 2 stre�e biletowej. 
ZTM – tańsze przejazdy koleją ze stacji PKP Ząbki dla uczniów 
w ramach wspólnego biletu ZTM-KM;

• zniżki w opłatach za przedszkole publiczne oraz dopłaty do 
obiadów szkolnych dla dzieci z kartą dużej rodziny;

•  zniżka 50%  na akcje  „Zima w mieście” oraz  „Lato w mieście” .

- Przywileje przysługujące posiadaczom kart „Jestem z Ząbek”, to 
nie tylko prawo do bezpłatnego parkowania czy darmowych 
przejazdów ząbkobusami , ale również wiele atrakcyjnych zniżek 
i pierwszeństwo w korzystaniu z organizowanych przez miasto 
akcji w czasie ferii zimowych „Zima w mieście” i wakacji „Lato 
w mieście”  – wyjaśnia burmistrz Małgorzata Zyśk. - Informacje 
o uprawnieniach posiadacza ząbkowskiej karty mieszkańca są 
wery�kowane w systemie elektronicznym po zeskanowaniu 
karty. To tzw. wery�kacja on-line. Dzięki przechowywanych 
w systemie informacjach, fotogra�i właściciela karty i numerze 
rejestracyjnym zadeklarowanego pojazdu, partner naszego 
programu lub kontroler w autobusie czy stre�e płatnego 
parkowania jest w stanie sprawdzić, czy kartą posługuje się 
osoba, dla której została ona wydana – dodaje burmistrz Ząbek. 

W jaki sposób przedłużyć ważność karty „Jestem z Ząbek”?

Kartę można uzyskać lub przedłużyć, zgłaszając się do punktu 
obsługi karty w Urzędzie Miasta lub przez Internet bez 
wychodzenia z domu, za pośrednictwem strony
jestemzzabek.pl.

Do przedłużenia lub uzyskania nowej karty potrzebna jest  
kopia rozliczenia rocznego PIT za rok poprzedni, wraz 
z potwierdzeniem, że został on złożony w Urzędzie Skarbowym 
w Wołominie lub zaświadczenie z US (z adresem podatnika) 
potwierdzające fakt  rozl iczenia rocznego podatku 

z zadeklarowanym miejscem zamieszkania w Ząbkach. 
Rozliczeniem rocznym podatku są formularze, które w tytule 
mają słowo „zeznanie” np. PIT-37 lub PIT-36. Rozliczeniem 
rocznym nie jest natomiast informacja pracodawcy 
o uzyskanych dochodach czyli PIT-11.

- Gorąco zachęcam wszystkich mieszkańców do aktywnego 
korzystania z przywilejów przysługujących posiadaczom kart 
„Jestem z Ząbek”. Złożenie wniosku samodzielnie przez Internet, 
to najszybszy i najłatwiejszy sposób na „wyrobienie” lub 
przedłużenie ważności programu dedykowanego mieszkańcom 
odprowadzającym podatki na rzecz naszego miasta, ale kartę 
można też uzyskać w Urzędzie Miasta. Do wniosku trzeba 
załączyć fotogra�ę,  pierwszą stronę zeznania rocznego PIT za rok 
ubiegły (gdy był składany elektronicznie również UPO). Dane 
osoby wnioskującej są potwierdzane na podstawie dokumentu 
tożsamości – dodaje burmistrz Małgorzata Zyśk.

- Szanowni mieszkańcy, do uzyskania karty mieszkańca „Jestem 
z Ząbek” nie jest konieczne zameldowanie w Ząbkach. Wystarczy 
wskazanie przy rozliczaniu podatku dochodowego miejsca 
zamieszkania na terenie naszego miasta, zarówno w nieru-
chomości będącej w posiadaniu osoby starającej się o kartę, jak 
i w lokalu wynajmowanym. Przypominam również, że opłacenie 
podatku od nieruchomości nie jest podstawą do uzyskania karty 
„Jestem z Ząbek” – podkreśla wiceburmistrz Arkadiusz 
Powierża.  

MŁODZI POBIEGLI „TROPEM WILCZYM”
Uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 6 uczcili pamięć 
Żołnierzy Podziemia Niepodległościowego, którzy 
po zakończeniu II wojny światowej walczyli z władzą 
komunistyczną.

Już od 11 lat w Polsce, 1 marca, obchodzimy Narodowy Dzień 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych. Po wielu latach, gdy historia 
o nich głucho milczała, teraz mówi się coraz głośniej. Przestają 
już być „Żołnierzami Wyklętymi”, a coraz częściej mówi się 
o nich jako o Żołnierzach Niezłomnych. Należeli do nich m.in. 
rtm. Witold Pilecki, Danuta Siedzikówna ps. „Inka”, Jan 
Rodowicz  „Anoda”.

Dla uczczenia pamięci bohaterów nasi uczniowie uczestniczyli 
w X edycji Biegu Pamięci Żołnierzy Wyklętych „Tropem 
Wilczym”.
Akcja obejmuje cały kraj i odbywa się pod patronatem 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. Jej celem jest:
• propagowanie działalności Żołnierzy Wyklętych, bohaterów 

antykomunistycznego podziemia niepodległościowego 



w latach 1945-1963, osób represjonowanych lub takich, które 
ryzykowały własnym życiem lub internowaniem z powodu 
pomocy udzielanej żołnierzom walczącym z komunizmem 
w Polsce,

• edukacja historyczna,
• promocja aktywności �zycznej i zdrowego stylu życia.

Uczniowie na lekcjach zostali zaznajomieni z ideą akcji oraz 
poznali sylwetki Żołnierzy Wyklętych. Następnie 1 marca, 
w pobliskim lesie, odbyły się biegi terenowe  „Tropem wilczym” 
na dystansie 1963 metrów. Dystans nie jest przypadkowy. 
Ostatni żołnierz Podziemia Niepodległościowego - Józef 
Franczak „Lalek” - poległ w walce z milicjantami oraz 
funkcjonariuszami Służby Bezpieczeństwa 21 października 
1963 roku.

Pogoda, nastroje oraz uczestnicy dopisali. Uśmiech nie znikał 
z twarzy, wszyscy walczyli do końca. Gratulujemy zwycięzcom 
biegu! Oczywiście, najważniejszy był udział i przyczynienie się 
do upamiętnienia bohaterów podziemia niepodległo-
ściowego z lat 1944-1963. Ciekawym pomysłem było 
połączenie lekcji wf i historii.

Każdy uczestnik biegu otrzymał okolicznościową naklejkę, 
a zwycięzcy drobne upominki.

Bieg wywoływał zainteresowanie wśród spacerowiczów lasu 
i spotkał się z aprobatą wyrażaną dla uczniów naszej szkoły. 
Dziękujemy za ciepłe słowa i do zobaczenia znowu za rok, 
1 marca, by podążać  „Tropem Wilczym”.

SP nr 6 

REALIZACJA NARODOWEGO PROGRAMU 
ROZWOJU CZYTELNICTWA W SKRZACIE

Publiczne Przedszkole nr 3 „SKRZAT”, we współpracy 
z  U r z ę d e m  M i a s t a  Z ą b k i ,  p r z y s t ą p i ł o  d o  
”Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 
na lata 2021-2025”. Jest to jeden z ważniejszych 
programów realizowanych z Ministerstwem Edukacji 
i Nauki, Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, Biblioteką Narodową, Instytutem 
Książki i Narodowym Centrum Kultury. 

Całkowity koszt programu dla przedszkola wyniósł 3968 zł, 
z czego w ramach dotacji przedszkole otrzymało 3000 zł, 

a kwota 968 zł to wkład własny. Zakupiono aż 327 pozycji 
książkowych dla dzieci, które wzbogaciły naszą biblioteczkę 
i są dostępne dla wszystkich przedszkolaków i nauczycieli.

Książki uwzględniają potrzeby wychowanków, promują 
i umożliwiają rozwój czytelnictwa. Wśród zakupionych pozycji  
znalazły się te z dużą czcionką i prostym tekstem – idealne do 
doskonalenia nauki czytania przez najstarsze grupy 
przedszkolne, obrazkowe - wykorzystywane w młodszych 
grupach, rozwijające percepcję wzrokową, spostrzegawczość, 
rozwój umiejętności budowania gramatycznie poprawnych, 
dłuższych wypowiedzi i myślenia przyczynowo-skutkowego. 
Biblioteczka przedszkolna została powiększona o całe serie 
dotyczące tematyki niepełnosprawności, integracji, tolerancji, 
wyrozumiałości i udzielania pomocy innym. Wybór pozycji 
książkowych konsultowany był z nauczycielami, specjalistami 
i rodzicami oraz odpowiada ważnym, współczesnym 
potrzebom edukacyjnym i społecznym.

Przedszkole SKRZAT od wielu już lat przywiązuje olbrzymią 
wagę do propagowania i rozwoju czytelnictwa wśród całej 
społeczności przedszkolnej. W naszej placówce realizowanych 
jest wiele innowacyjnych działań służących budowaniu 
pozytywnych postaw czytelniczych. Rodzice przedszkolaków 
chętnie biorą udział w akcji „Cała Polska czyta dzieciom”, do 
której dołączyli również Wolontariusze ze Szkoły Podstawowej 
nr 3 w Ząbkach. We współpracy z Miejską Biblioteką Publiczną 
realizowane są lekcje biblioteczne oraz projekt  „Mała Książka – 
Wielki Człowiek”, prowadzony w ramach ogólnopolskiej 
kampanii budzącej zainteresowania czytelnicze wśród 
najmłodszych. Przedszkole realizowało także akcje wymiany 
książek i uczestniczyło w projekcie „Mały Miś w Świecie Wielkiej 
Literatury”. Od lat mamy własną bibliotekę, a każda grupa kącik 
czytelniczy. Pani Dyrektor Jolanta Salak zawsze zabiega o to, 
aby społeczność przedszkolna miała dostęp do bogatej oferty 
ciekawych książek, dostosowanych do potrzeb każdej grupy 
wiekowej przedszkolaków. Jesteśmy otwarci na różnego 
rodzaju działania w zakresie rozwoju czytelnictwa wśród 
najmłodszych. 

Katarzyna Koch
Nauczyciel PP3 „SKRZAT”



14 lutego 2022 r. zakończyło się 
zbieranie propozycji dotyczących 
zagospodarowania działki po 
G a z o m o n t a ż u  p r z y  u l . 
Piłsudskiego 101, w Ząbkach. 
Mieszkańcy, �rmy i organizacje 
pozarządowe z naszego miasta 
zgłosili łącznie 55 propozycji, 
z w r a c a j ą c  c z ę s t o  u w a g ę  n a 
p o t r z e b ę  u s y t u o w a n i a  t a m 
zarówno Miejskiej Biblioteki 
Publicznej, MOK-u i kina, jak 
również przestrzeni handlowo-
usługowo-gastronomicznej oraz 
t e r e n ó w  d o  w y p o c z y n k u 
i rekreacji. 

To właśnie my - mieszkańcy - jesteśmy  
ekspertami w kwestiach, które dotyczą 
naszego bezpośredniego otoczenia. 
Naj lepiej  znamy swoje potr zeby 
i  potra�my prec yz y jn ie  ok reś l ić 
i uzasadnić nasze oczekiwania. Dlatego 
Urząd Miasta zorganizował konsultacje 
z mieszkańcami Ząbek dotyczące 
inwestycji, która powinna powstać na 
działce po Gazomontażu.  Dzięk i 
zebranym uwagom, opiniom i propo-
zycjom działania miasta będą mogły 
lepiej zaspokajać potrzeby ząbkowian.

55 propozycji zagospodarowania 
terenu.
Do 14 lutego mieszkańcy Ząbek mogli 
wypowiedzieć się na temat swoich 
oczek iwań.  Pytanie brzmiało:  co 
powinno powstać na działce 33/9 obręb 
0055 o powierzchni 13852 m2, zloka-
lizowanej przy skrzyżowaniu ulic 
Piłsudskiego i Powstańców? Wpłynęło 
55 propozycji, które w znakomitej 
większości były zgodne w jednej kwestii. 
Na działce po Gazomontażu powinno 
powstać przyjazne miejsce, dostępne 
dla  wsz ystk ich i  łączące funkcje 
kulturalną, rekreacyjną i handlowo-
usługową. 
Pięknie to opisał w uzasadnieniu jeden 
z respondentów: „To powinno być 
miejsce dla wszystkich. Dla nastolatków, 
którzy teraz jeżdżą do Warszawy, stoją 
na skwerach. Dla mam z małymi dziećmi, 
które chcą się spotkać i porozmawiać 
przy kawie, dla rodziców, którzy chcą 
w ciszy i spokoju poczytać książkę, ale 
też dla seniorów. Ząbki się rozwijają 
i życie tętni tutaj przez cały dzień. Jak 

najwięcej potrzeb i usług powinno być 
realizowanych na miejscu. (…) To 
świetny teren na drodze przejazdowej 
Targówek – Rembertów. Proponowany 
o b i e k t  b y ł b y  w i z y t ó w k ą  Z ą b e k , 
miejscem spotkań.”

„Teren po Gazomontażu to w istocie 
jedyny dostępny miastu [od ręki] teren, 
który może być w całości przeznaczony na 
cele publiczne, prezentując funkcje 
kulturalno-społeczne. Już dziś powinno 
się myśleć o organizacji tego rodzaju 
terenów, bo gdy za 10 lat młodzież 
głównie południowej części Miasta 
d o r o ś n i e ,  s t r a c i m y  m o ż l i w o ś ć 
zaoferowania jej czegokolwiek. (…)’’ – 
czytamy w uzasadnieniu kolejnej 
propozycji.

Uczestnicy konsultacji zwracali również 
uwagę na potrzebę jak największego 
zazielenienia terenu, postawienia 
w y g o d n y c h  ł a w e k  z  o p a r c i a m i , 
oświetlenia ścieżek. W wielu ankietach 
podkreślano, że na terenie Gazo-
montażu powinny mieć swoje siedziby 
m.in. Miejska Biblioteka Publiczna 
i Miejski Ośrodek Kultury, ale również 
Ośrodek Pomocy Społecznej i jednostki 
organizacyjne Urzędu Miasta Ząbki.  
Naszym mieszkańcom brakuje też kina 
i przestrzeni coworkingowych oraz 
punktów małej gastronomii. 

–  M i e s z k a ń c y  Z ą b e k  m a j ą  j a s n o 
sprecyzowane oczekiwania i świetnie 
wiedzą czego najbardziej im brakuje 
i czego potrzebują. To były dla nas bardzo 
przydatne, konkretne i konstruktywne 
wskazówki. Wiele propozycji zostało 
szczegółowo uzasadnionych. Jestem 
niezmiernie wdzięczna, że poświęciliście 
Państwo swój czas, abyśmy wspólnie 
mogli podjąć najtrafniejsze decyzje 

KONSULTACJE SPOŁECZNE - GAZOMONTAŻ
i sprostać wymaganiom ząbkowian. 
Doskonale zdaję sobie sprawę, że każdy 
mieszkaniec naszego miasta, to w rzeczy-
wistości także inwestor, którego podatki 
wpływają do ząbkowskiego budżetu. 
Chcemy tworzyć przestrzeń przyjazną dla 
mieszkańców, aby każdy z nas mógł miło 
i bezpiecznie spędzać wolny czas – mówi 
burmistrz Małgorzata Zyśk.  

- Konsultacje umożliwią mieszkańcom 
Z ą b e k  p a r t y c y p a c j ę  w  p r o c e s i e 
z a g o s p o d a r o w a n i a  d z i a ł k i  p r z y 
ul. Piłsudskiego 101. Dzięki zebranym 
ankietom, możemy określić główne 
k ierunk i  pr z ysz łych dz ia łań.  Już 
niebawem planujemy przeprowadzenie 
drugiego etapu konsultacji społe-
cznych, podczas którego przedstawimy 
najczęściej powtarzające się propozycje  
oraz zwrócimy się do mieszkańców 
z prośbą o oddanie swojego głosu na 
najbardziej oczekiwane rozwiązanie – 
dodaje  wiceburmistr z  Ark adiusz 
Powierża. 

Udział w konsultacjach społecznych 
nie jest trudny.
Konsultacje społeczne to proces dialogu 
pomiędzy mieszkańcami a władzami 
naszego miasta. Ich głównym celem  jest 
zebranie opinii i sugestii mieszkańców 
o r a z  p o d j ę c i e  n a  t e j  p o d s t aw i e 
optymalnych decyzji  w sprawach 
publicznych. Udział w konsultacjach nie 
wymaga od mieszkańców specja-
listycznej wiedzy ani drobiazgowego 
przygotowania. Wystarczy wysłuchać, 
czego dotyczy przedsięwzięcie i zgłosić 
swoje wnioski lub uwagi. Dzięki temu 
mieszkańcy mają możliwość współde-
cydowania o ważnych z ich punktu 
widzenia inwestycjach.

KSA



Samorząd Mazowsza zaprasza do 
udziału w konkursie „Najlepsza 
orkiestra dęta Krajowej Sieci 
Obszarów Wiejskich w woje -
wó d z t w i e  m a zow i e c k i m”.  To 
doskonała szansa dla lokalnych 
ork iestr  na pochwalenie się 
talentem muzyków, jak i całą 
swoją aktywnością. Na najlepsze 
zespoły czekają cenne nagrody – 
pula nagród to aż 50 tys. zł. Nabór 
trwa do 29 kwietnia br.

Orkiestry dęte są bardzo popularne. Nie 
tylko pomagają roz wijać talenty 
muzyczne, ale również wspierają życie 
lokalnej społeczności - mogą uświetniać 
uroczystości gminne, czy organizować 
okolicznościowe koncerty. Doskonale 
wiemy o tym w naszym mieście, gdzie 
od ponad 10 lat działa taka orkiestra. Ten 
zespół łączy pokolenia: grają tam starsi 
i młodsi - o różnym przygotowaniu 
muzycznym. Obok wykształconych 
muzyków są też amatorzy, którzy mają 
marzenia i nie wahają się ich realizować. 
Wystarczy wspomnieć, że pierwszym 
dyrygentem był śp. Wojciech Szaliński, 
p r o f e s o r  A k a d e m i i  M u z y c z n e j 
w Warszawie.

Dlatego konkurs ma wyłonić i nagrodzić 
najbardziej wyjątkowe orkiestry, które 
są nie tylko zwyczajnym zespołem 
muzycznym, ale też aktywną częścią 
lokalnej społeczności.

Organizatorzy zapraszają do udziału 
orkiestry dęte, działające w woje-
wództwie mazowieckim - nie stawiają 
żadnych wymogów co do liczebności 
zespołu lub jego doświadczenia 
scenicznego. W pierwszym etapie 
orkiestry muszą przedstawić swoje 
działania i aktywności. Działalność 
p o w i n n a  b y ć  u d o k u m e n t o w a n a 
w postaci kronik, sprawozdań czy relacji 
w mediach. Następnie odbędą się 
przesłuchania, w trakcie których muzycy 
będą mieli okazję pokazać swoje 
umiejętności.

– Przepis na zwycięstwo w konkursie to 
z jednej strony świetna umiejętność 
zaprezentowania swojej twórczości 
i  najlepsz ych wykonań, a z drugiej 
wykazania się stałą aktywnością na rzecz 
lokalnej społeczności, na przykład przez 
u ś w i e t n i a n i e  w a ż n y c h  w y d a r z e ń 
w  g m i n a c h  –  m ó w i  J a n i n a  E w a 
Orzełowska, członek zarządu woje-
wództwa.

Tak właśnie działa Orkiestra Dęta Miasta 

Z ą b k i ,  k t ó r a  c z ę s t o  u ś w i e t n i a 
ząbkowskie wydarzenia: koncertuje 
z chórem „Cantores Misericordiae”, gra 
na meczach drużyny futbolu amery-
kańskiego Dukes, a przed nastaniem 
pandemii występowała na Finałach 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
i dla pacjentów Szpitala Drewnica.

Zwycięska orkiestra ma szansę na 
nagrodę do 15 tys. zł. Przewidziano 
także nagrody pieniężne za kolejne 
m i e j s c a  o ra z  w y róż n i e n i a .  Ta k i e 
fundusze na pewno przydałyby się 
ząbkowskiej orkiestrze. Pieniądze 
najbardziej przydają się na zakup 
pulpitów, teczek, strojów orkiestrowych, 
nut lub przeglądy instrumentów. 

Zgłoszenia do konkursu trwają do 
29 kwietnia br.  Formularze zgło-
szeniowe wraz z dodatkowymi doku-
mentami należy przesłać mailowo na 
adres ksow@mazovia.pl lub pocztą na 
a d r e s :  U r z ą d  M a r s z a ł k o w s k i 
W o j e w ó d z t w a  M a z o w i e c k i e g o 
w Warszawie, Departament Rolnictwa 
i  R o z w o j u  O b s z a r ó w  W i e j s k i c h , 
ul. Skoczylasa 4, 03–469 Warszawa, 
z dopiskiem „Najlepsza orkiestra dęta”, 
bądź dostarczyć osobiście.

Szczegóły konkursu, regulamin i formu-
larz zgłoszeniowy są dostępne na 
stronie: www.mazowieckie.ksow.pl.

Tytułem najlepszej orkiestry dętej na 
Mazowszu mogą się już pochwalić: 
Orkiestra Dęta OSP Gozdowo i Orkiestra 
Dęta OSP Nadarzyn (2013), Młodzie-
żowa Orkiestra Dęta Miasta Zwolenia 
(2014), Młodzieżowa Orkiestra Dęta 
z Tłuszcza (2016), Kozienicka Orkiestra 
Dęta Furioso (2017), Orkiestra Dęta OSP 
Pilawa (2018), Gminna Orkiestra Dęta ze 
Starej Białej (2019) czy Orkiestra Dęta 
OSP Kaski (2021). Jaka orkiestra dołączy 
do tego grona w tym roku? Przekonamy 
się podczas �nału konkursu, który 
planowany jest na czerwiec 2022 r.

mazovia.pl/ŁM 

MAZOWIECKI KONKURS DLA ORKIESTR DĘTYCH



Uciekinierzy z ogarniętej wojną Ukrainy otrzymują 
pomoc w Ząbkach już od kilku tygodni. Burmistrz 
Małgorzata Zyśk spotkała się z tymi, którzy znaleźli 
schronienie u rodzin z Para�i Miłosierdzia Bożego.

W czwartek, 17 marca, uchodźcy i goszczące ich rodziny 
spotkali się w Szkole Podstawowej nr 5 z burmistrz Małgorzatą 
Zyśk i sekretarz miasta Patrycją Żołnierzak. W spotkaniu wzięli 
też udział m.in. sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju 
i Technologii Piotr Uściński, Dyrektor SP nr 5 Dorota Bisialska 
i proboszcz para�i Miłosierdzia Bożego ksiądz prałat Andrzej 
Kopczyński.

Najlepiej spotkać się przy stole. To zawsze rozluźnia atmosferę 
i pozwala się lepiej poznać. Tak było i tym razem. Najszybciej 
przestrzeń szkolną oswoiły dzieci,  które biegały po 
przestronnym holu w czasie, kiedy dorośli rozmawiali. - Mamy 
nadzieję, że nasi goście będą się w Ząbkach czuli, jak w domu. 
Chcemy im zapewnić godne warunki, żeby zapamiętali Polskę 
jako dobrego przyjaciela. Po wojnie będziemy pomagali im się 
odbudować. Mam nadzieję, że to zbliży nasze narody - 
powiedział „Co słychać?” minister Uściński.

Wszyscy mają nadzieję, że wojna skończy się szybko, ale do 
tego czasu Ukraińcy muszą w Polsce sobie radzić, a do tego 
potrzebne jest uregulowanie swojego statusu. Trzeba to zrobić 
w ściśle określonym czasie. Informacji jest dużo, nie do 
wszystkich łatwo jest dotrzeć, dlatego Urząd Miasta 
zorganizował spotkanie z tłumaczem w SP nr 5. 

- Na spotkanie przyszła grupa osób, które mieszkają u rodzin 
z para�i Miłosierdzia Bożego. Chcieliśmy w ten sposób przekazać 
wszystkie niezbędne informacje, żeby nasi goście mogli załatwić 
swoje sprawy w Polsce i korzystać ze świadczeń. Przy okazji 
chcieliśmy podziękować naszym rodzinom, które otworzyły 
swoje domy i serca. Można się było podzielić wrażeniami, zapytać 
czy wszystko jest w porządku. Ta sytuacja nie trwa jeden dzień, dla 
nikogo nie jest łatwa, ale całe szczęście wszyscy - gospodarze 
i goście - świetnie sobie radzą. Oni chcą się usamodzielnić. 
Wprawdzie w ogromnej większości są to kobiety z dziećmi, ale jeśli 

dziecko pójdzie do szkoły czy przedszkola, to mama może podjąć 
pracę - mówiła "Co słychać?" burmistrz Małgorzata Zyśk.

Uchodźcy i ich polscy gospodarze dostali podczas spotkania 
wiele cennych wskazówek. Jeśli ktoś ma dziecko w wieku 
szkolnym, to powinien posłać je do jednej ze szkół rejonowych 
(w tym przypadku byłyby to SP nr 2, SP nr 5 i Szkoła Katolicka). 
Jeśli ukraińska szkoła, do której chodziło dziecko dalej działa 
i prowadzi lekcje on-line, to dziecko nie musi uczęszczać do 
polskiej placówki. Warto pamiętać, że dziecko może się zacząć 
uczyć w Polsce, zanim uda się wyrobić numer PESEL. To ważne, 
bo na załatwienie spraw urzędowych trzeba chwilę poczekać. 
Licząc ostrożnie, w Polsce jest około 2 mln uchodźców. Na 
terenie naszej gminy mieszka ich już około półtora tysiąca. 
Dlatego burmistrz prosiła, żeby przed wizytą w Urzędzie Miasta 
umówić się telefonicznie na konkretny dzień i godzinę i w ten 
sposób uniknąć kolejek. Uchodźcy nie muszą wcześniej robić 
sobie zdjęcia – miasto ma podpisaną umowę z fotografem.

Obecnie numery PESEL wydają cztery osoby. Jeśli miasto 
otrzyma odpowiednie urządzenia, to być może od 1 kwietnia 
uda się zwiększyć liczbę stanowisk do sześciu. To usprawniłoby 
pracę, a dzięki temu uchodźcy mogliby szybciej skorzystać 
z niektórych form wsparcia (np. 500+ na każde dziecko) oraz 
zarejestrować się w Powiatowym Urzędzie Pracy. Pierwsze 
oferty od przedsiębiorców już się podobno pojawiają, a nasi 
goście chcą się także uczyć języka polskiego, żeby zwiększyć 
swoje szanse na zatrudnienie. Potrzeba tylko cierpliwości.

ŁM

SPOTKANIE PRZY STOLE I PORADY 
DLA UCHODŹCÓW



ZDROWA WODA DLA UCZNIÓW SP NR 5
W poniedziałek, 14 marca 2022 r.,  w Szkole 
Podstawowej nr 5 im. bł. ks. Jerzego Popiełuszki 
w Ząbkach uruchomiono dwa bezdotykowe 
dystrybutory wody pitnej.

Źródełko wody pitnej to nowoczesna instalacja zapewniająca 
nieograniczony dostęp do wody wszystkim spragnionym. 
Urządzenie wykonane jest z materiałów najwyższej jakości 
(�ltry, lampy UV zabijające bakterie) oraz posiada stosowne 
atesty. Dzięki niemu wszyscy uczniowie będą mogli bezpłatnie 
napić się wody, bądź napełnić bidon. 

Jeden z dozowników ma zamontowany licznik pokazujący, ile 
plastikowych butelek udało się dzięki temu zaoszczędzić. 
Dystrybutory wpisują się idealnie w ideę propagowania 
zdrowych nawyków żywieniowych wśród dzieci i młodzieży 
oraz szerzenie proekologicznych zachowań.

Woda dystrybuowana przez urządzenia to woda wodo-
ciągowa, która zarówno przed, jak i po zamontowaniu 
urządzenia została przebadana i zatwierdzona do bezpo-
średniego spożycia. Nowoczesne dozowniki znajdują się na 
parterze szkoły oraz na pierwszym piętrze przy pracowni 
językowej. Montaż źródełka został s�nansowany przez 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach.

„LECZ LUDZI DOBREJ WOLI JEST WIĘCEJ…” – KONCERT CHARYTATYWNY
W SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 1

Jak sobie poradzić, kiedy nawet „anioł usiadł 
i zapłakał nad ciężką ludzi dolą”, a „łza czysta 
i niewinna obmywa jego oczy”? W czwartek, 
10 marca, zgromadziliśmy się na wyjątkowym 
koncercie charytatywnym, by być razem.

Tradycją naszej szkoły stało się to, że we wszystkich 
wyjątkowych chwilach udaje nam się jednoczyć społeczność 
mieszkańców Ząbek. Tak było i tym razem. Na nasze 
zaproszenie odpowiedzieli nie tylko nasi uczniowie oraz ich 
bliscy, ale również absolwenci, ich rodziny i przyjaciele naszej 
placówki.

Swoją obecnością zaszczycił nas przedstawiciel kancelarii 
Wiceprezesa Rady Ministrów, który w imieniu pana Jacka 
Sasina odczytał list z podziękowaniem za kształtowanie 
postawy odpowiedzialności wobec najbardziej potrze-
bujących.

Nasze zaproszenie przyjął również pan Piotr Uściński, 
Wiceminister Rozwoju i Technologii. W krótkim przemówieniu 
podziękował wszystkim za dotychczasowe zaangażowanie 
w pomoc o�arom wojny oraz wyraził nadzieję na rychłe 
zakończenie działań zbrojnych.

Burmistrz naszego miasta, pani Małgorzata Zyśk, zwróciła się 
z podziękowaniami do wszystkich mieszkańców Ząbek. 
Zauważyła, że w pomoc angażuje się bardzo wiele osób. 

Zbiórki charytatywne prowadzone są we wszystkich szkołach 
i para�ach, a transporty z darami systematycznie wyruszają na 
Ukrainę. 

Nasza sala gimnastyczna z trudem pomieściła licznie 
zgromadzonych gości, którzy przyszli wysłuchać utworów 
muzycznych czy recytacji przepięknych wierszy. Można było 
również podziwiać taneczne pokazy, próbować smaku 
ukraińskich potraw, a nasi wolontariusze przeprowadzili 
zbiórkę w ramach Caritas Diecezji Warszawsko-Praskiej  
„Pomoc dla Ukrainy”. 

Ogarnęło nas wielkie wzruszenie szczególnie wtedy, kiedy 
udało nam się połączyć z uczniami, ich rodzicami i nauczy-
cielami przebywającymi w Busku, miejscowości położonej 
między Lwowem a Kijowem. Wiele osób nie kryło swoich 
emocji, gdy dzieci zaintonowały hymn Ukrainy, a w naszej sali 
odpowiedział śpiew zgromadzonych członków tego 
ogarniętego wojną narodu.

Pięknie dziękujemy wszystkim, którzy tego dnia zaszczycili nas 
swoją obecnością. Za każdy gest serca, dobre słowo, troskę 
wobec naszych przyjaciół i uczniów z Ukrainy, za każdą łzę - 
dziękujemy!

Serdeczne podziękowania składamy również każdemu, kto 
zaangażował się w organizację tego wydarzenia: dyrekcji, 
nauczycielom, naszym młodym wykonawcom, ich rodzicom, 
absolwentom i przyjaciołom naszej szkoły, a także wszystkim 



wolontariuszom oraz �rmie Elbar, która przygotowała 
i przekazała na rzecz akcji ciepły posiłek.

Nie poradzilibyśmy sobie bez pomocy wszystkich ludzi dobrej 
woli, którzy przygotowali pyszne wypieki, przekąski, sałatki, 
placki, obsługiwali naszą kawiarenkę, zbierali datki do puszek. 
Jesteśmy bardzo wdzięczni naszym uczniom i ich rodzicom za 
to nieocenione wsparcie!

Na zakończenie koncertu odśpiewaliśmy wspólnie „Modlitwę 
o pokój”. Niech jej słowa - „Ześlij, proszę, pokój na cały świat”  -
jak najszybciej się wypełnią. 

Organizatorzy

RYNEK HURTOWY AGLOMERACJI 
WARSZAWSKIEJ

Praska Giełda Spożywcza jest od ponad trzydziestu 
lat znaczącym w kraju miejscem handlu produktami 
spożywczymi oraz innymi artykułami szybko 
zbywalnymi. PGS jest rynkiem hurtowym z bogatym 
asortymentem dla całego Mazowsza – zapewniając 
mieszkańcom regionu codzienne zaopatrzenie 
w artykuły pierwszej potrzeby.

Praska Giełda oferuje pełną gamę podstawowych produktów 
spożywczych: świeże warzywa, owoce, mięso, wędliny, ryby, 
nabiał, ciasta, napoje, a ponadto opakowania i artykuły chemii 
gospodarczej.

Rynek hurtowy Praskiej Giełdy Spożywczej jest miejscem 
działalności kilkudziesięciu niezależnych �rm handlowych 
i producenckich, które prowadzą na jej terenie swoją 
aktywność biznesową – m.in. takich, jak Reg-Drób, Gobarto, 
Ostropol, Reda, Eurocash, Amigo, Amido, Tomas, Duo-Tes, 
Gonciarz, Pakfal.

Korzystając ze stworzonych im przez Praską Giełdę możliwości 
m a g a z y n ow yc h  i  e k s p oz yc y j nyc h  o ra z  p ozo s t a ł e j 
infrastruktury przygotowanej do handlu, �rmy te zaopatrują 
tysiące sklepów w Warszawie i na Mazowszu, a także miejsca 
zbiorowego żywienia, restauracje i catering.

Praska Giełda Spożywcza zaprasza na swój rynek hurtowy 
przedsiębiorców zaopatrujących własne sklepy, �rmy 
cateringowe oraz restauracje i miejsca zbiorowego żywienia. 
Zaprasza również  hurtownie, które na jej terenie będą miały 
możliwość prowadzenia własnej działalności handlowej. 
Praska Giełda oferuje im do dyspozycji powierzchnie 
magazynowe.

Poza działalnością handlową Praska Giełda Spożywcza od 
początku swojego istnienia  akt y wnie  uczestnicz y 
w inicjatywach na rzecz społeczności lokalnej o charakterze 
charytatywnym, sportowym i kulturalnym, a także w promocji 
żywności tradycyjnej i lokalnej.

www.praskagieldaspozywcza.pl


